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PROTOKÓŁ nr XLIII/2018 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 28 marca 2018 r. w godzinach 1000 – 1230  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Andrzej Paweł Chuchnowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De – Mezer 

5. Grzegorz Gorlo 

6. Zbysław Wojciech Grajek 

7. Jacek Juszkiewicz  

8. Bożena Maria Kamińska   

9. Zdzisław Koncewicz 

10. Karol Korneluk  

11. Stanisław Kulikowski 

12. Kamil Lauryn 

13. Andrzej Łuczaj  

14. Wojciech Malesiński    

15. Józef Wiesław Murawko 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Anna Ruszewska  

19. Irena Bożena Schabieńska 

20. Sławomir Jan Szeszko 

21.  Zdzisław Stanisław Ścięgaj 

22. Andrzej Turowski 

23. Piotr Wasiukow  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XLIII sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady:  Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek- 

Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk,  

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, 

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców prawnych, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 23 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLII/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 lutego   2018 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                  

w Suwałkach od dnia  28 lutego 2018 r.   

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałk w 2017 r.  

6. Informacja o dotacjach udzielonych w 2017 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na 

terenie Miasta Suwałk. 

7. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2017 r. 

8. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 

2017 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 

2018. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych 

w roku 2018 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulicom. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Miasta Suwałki na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Miasta Suwałki na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XI/91/2011 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018–2038.  

18. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XLII/2018 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

28 lutego 2018 roku.   

      

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XLII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 27 marca 2018 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XLII/2018 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  28 lutego 2018 roku.   

                                                                                       

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  28 lutego 2018 roku została przyjęta.  

Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  
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Ad pkt. 5 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałk w 2017 r.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 19 marca 2018 r. Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że  Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

Miasta Suwałk w 2017 r. została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2017 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną 

na terenie Miasta Suwałk. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 19 marca 2018 r. oraz  Komisji Finansowo-

Budżetowej w dniu 22 marca 2018 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie 

zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o dotacjach udzielonych w 2017 r. na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków i objętych ochrona na terenie Miasta Suwałk została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Ad pkt. 7 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2017 r. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 19 marca 2018 r., Komisji Spraw Społecznych            

i Bezpieczeństwa w dniu 19 marca 2018 r., Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 

20 marca 2018 r., Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 21 marca 2018 r. oraz  Komisji 

Finansowo-Budżetowej w dniu 22 marca 2018 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie 

zgłoszono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2017 r. zostało przyjęte. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 

2017 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 

2018. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 19 marca 2018 r., Członkowie Komisji 

nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2018 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 11 do protokołu.  

Kamil Lauryn -  przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 12  do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   23 radnych,   

 przeciw       –   0 radnych, 

  wstrzymał się      –   0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

 

Uchwała Nr XLIII/542 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie  określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2018 ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

- stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi  na uchwałę Rady Miejskiej Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że skarżący Tomasz G. zamieszkały w Suwałkach,               

w dniu 27 lutego 2018 r. wniósł za pośrednictwem Rady Miejskiej w Suwałkach skargę do 
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Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku na uchwałę Rady Miejskiej                        

w Suwałkach nr XL/440/2013 z dnia 25 września 2013 r. w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Stanisława Staniszewskiego w Suwałkach.                       

Zgodnie z art. 54 ustawy z dnia 30 sierpnia 2002 r. Prawo o postępowaniu przed sądami 

administracyjnymi (t.j. Dz.U. z 2017 r. poz. 1369, 1370, 2451) skarga do sądu 

administracyjnego wnoszona jest za pośrednictwem organu, którego działanie, bezczynność lub 

przewlekłe prowadzenie postępowania jest przedmiotem skargi. 

W związku z tym, że Rada Miejska nie ma umocowania do występowania przed sądami 

stąd zachodzi konieczność udzielenia upoważnienia Prezydentowi Miasta Suwałk do 

reprezentowania Rady Miejskiej w Suwałkach przed sądami w tej sprawie. 

Wniosek stanowi załącznik nr 14 do protokolu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały: 

 za podjęciem                –  23   radnych,   

 przeciw       –    0 radnych, 

 wstrzymał się      –    0  radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 

Uchwała Nr XLIII/543 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku 

skargi na uchwałę Rady Miejskiej w Suwałkach. 

                                                    - stanowi załącznik nr 15 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie nadania nazw ulicom. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 16 do protokołu. 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  przedstawił 

opinię Komisji –załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –  23 radnych,   

 przeciw       –   0 radnych, 

 wstrzymał się      –   0 radnych. 
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Jednogłośnie została  podjęta  

 

Uchwała Nr XLIII/ 544/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca  2018 r. 

w sprawie nadania nazw ulicom 

- stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 12 

Interpelacje i zapytanie radnych. 

 

Zbigniew Roman De- Mezer 

1. Radny zapytał o podstawę prawną poboru opłat za odprowadzanie wód opadowych oraz 

terminy ich uiszczania przez mieszkańców miasta. Radny zwrócił uwagę na skomplikowany 

druk deklaracji potrzebnej do naliczenia opłaty za odprowadzanie wód opadowych. Poprosił                 

o wyjaśnienie, jak mieszkaniec ma wyliczyć i podać powierzchnię dachu. Radny 

zaproponował aby Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Sp. z o.o. 

wprowadziła do swojej strony internetowej zakładkę z często zadawanymi pytaniami przez 

klientów oraz odpowiedzi na te pytania ( F&Q). 

2. Radny zwrócił uwagę na niepokojące zjawiska dotyczące dworca PKS w Suwałkach. 

Spółka PKS Nova postanowiła wypowiedzieć umowę najmu powierzchni w budynku dworca 

i przenieść się do parterowego budynku przylegającego do głównego budynku dworca. 

Według radnego powierzchnia do obsługi podróżnych zmniejszyła się do kilkudziesięciu 

metrów kwadratowych, co więcej, w nowej poczekalni brakuje nawet toalety. Dodatkowo, 

według radnego obniżył się standard świadczonych usług w PKS Nova. Jako przykład podał 

brak dostępu do toalet w autobusach. Dodatkowo, radny zapytał gdzie podziały się nowe 

autobusy zakupione przez były PKS Suwałki. 

Anna Ruszewska 

Radna przedstawiła zaniepokojenie w temacie spraw dotyczących dworca PKS i ponowiła 

pytania przedmówcy. Zapytała również czy jest możliwość wpłynięcia na zmianę decyzji PKS 

Nova w tej kwestii.  

Zdzisław Koncewicz 

Radny zgłosił problem, zwiększonej w stosunku do lat ubiegłych o blisko 30%, liczby osób 

nietrzeźwych przyjmowanych na Szpitalny Oddział Ratunkowy w Szpitalu Wojewódzkim       

w Suwałkach. Radny stwierdził, że wzrost nastąpił w wyniku likwidacji Izby Wytrzeźwień       

i powstaniu Ośrodka Profilaktyki i Wsparcia dla Osób Nietrzeźwych. Problemem jaki 

przedstawił radny jest nieprzyjmowanie do ośrodka nietrzeźwych osób spoza terenu miasta. 

Osoby takie są przewożone karetkami na SOR. Stwarza to niebezpieczeństwo braku 

dostępności karetek pogotowia dla osób wymagających rzeczywistej nagłej pomocy 

medycznej. 
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Andrzej Łuczaj 

Radny przedstawił zaniepokojenie odebraniem akredytacji przez Podlaskiego Kuratora 

Oświaty dla Suwalskiego Ośrodka Doskonalenia Nauczycieli w Suwałkach. Poprosił                  

o przedstawienie zarzutów Kuratora w stosunku do SODN oraz o informacje co z obecnie 

prowadzonymi i dalszym prowadzeniem przez SODN kursów kwalifikacyjnych dla 

nauczycieli. Radny zapytał czy Urząd Miasta ze swojej strony przeprowadził audyt w celu 

określenia przyczyn i osób odpowiedzialnych za uchybienia w SODN.                                   

Poprosił o przedstawienie planów dalszego funkcjonowania tej jednostki. Zapytał                           

o możliwość przekazania Komisji Oświaty i Wychowania protokołu pokontrolnego Kuratora 

celem zapoznania. 

Wojciech Malesiński 

1. Radny zgłosił problem niewłaściwie ustawionego reflektora oświetlającego Pomnik 

Żołnierzy Września 1939 r. przy ulicy Wojska Polskiego w Suwakach. Mieszkańcy bloków 

usytuowanych za pomnikiem, za pośrednictwem radnego, zgłosili problem skierowanego         

w ich okna silnego strumienia światła. 

2. Radny zgłosił problem nadmiernej ilości ptaków w obrębie ulicy Emilii Plater                            

w Suwałkach, które poza hałasem powodują duże zanieczyszczenie terenu oraz dyskomfort 

mieszkańców. Radny poprosił o podanie podejmowanych działań przez odpowiedzialne za tą 

materię miejskie służby.   

Zdzisław Przełomiec 

Radny zgłosił zaniepokojenie sytuacją jaka ma miejsce na ulicy Krzywólka w związku                 

z jej remontem. Mieszkańcy tej ulicy poprosili Wojewodę Podlaskiego o nie uchylanie 

pozwolenia na budowę drogi w związku z protestem jednego z mieszkańców tej ulicy. Radny 

dodał, że prace budowlane zostały rozpoczęte, rozebrano ogrodzenia przy posesjach                       

i przystąpiono do prac ziemnych. Zatrzymanie prac spowodowało ogromne utrudnienia             

w użytkowaniu ulicy. Mieszkańcy proszą o zastosowanie odpowiednich rozwiązań w celu 

zakończenia problemu i dokończenia inwestycji. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Miasta Suwałki na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 19 do protokołu.  

Kamil Lauryn - przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 20  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   23 radnych,   

 przeciw       –   0  radnych, 

 wstrzymał się      –    0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  
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Uchwała Nr XLIII/545/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie podziału Miasta Suwałki na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

- stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podziału Miasta Suwałki na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały.                           

- załącznik nr 22 do protokołu.  

Kamil Lauryn-  przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 23  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   23 radnych,   

 przeciw       –   0  radnych, 

 wstrzymał się      –   0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLIII/546 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie podziału Miasta Suwałki na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

- stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XI/91/2011 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej                         

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 25 do protokołu.  

Józef Wiesław Murawko-przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinie 

Komisji – załącznik nr 26 do protokołu. 
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Zdzisław Koncewicz -  przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego przedstawił 

opinię Komisji - załącznik nr 27  do protokołu. 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinie Komisji – załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   23 radnych,   

 przeciw       –    0 radnych, 

 wstrzymał się      –    0 radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta z przedstawioną autopoprawką 

Uchwała Nr XLIII/547/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zmiany Uchwały nr XI/91/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                

21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących     

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej w Suwałkach. 

                                         - stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2018 rok.                            

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Karol Korneluk – zapytał o przebudowę budynku SOK przy ul. Noniewicza 71. Plan 

finansowy opiewał na 128 tyś zł, został zwiększony na kwotę 206 tyś zł. Na wykonanie 

ławeczki z „Bluesmenem” w pierwotnym planie zarezerwowano 58 tyś zł, zaś w autopoprawce 

do budżetu zaplanowano dodatkowe 32 tyś. Zapytał, czym podyktowane jest zwiększenie tych 

kwot. 

Czesław Renkiewicz – odpowiedział, że w przypadku budynku SOK przy ul. Noniewicza 71 

jest przygotowany wniosek do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podlaskiego w ramach rewitalizacji naszego miasta, który należy złożyć do 03.04.2018 r. 

Dokumentacja jest już gotowa. Wspomniany budynek wymaga dużych nakładów, co między 

innymi  związane jest ze zmianą funkcji tego obiektu. Należy zabezpieczyć środki finansowe 

w budżecie Miasta jako wkład własny. Dzięki przyjętej autopoprawce, przed dniem złożenia 
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wniosku – Suwalski Ośrodek Kultury ogłosi przetarg na remont. Dzięki temu jest szansa  na 

otrzymanie dodatkowych punktów za zaawansowanie projektu do realizacji. 

Ławeczka z „Bluesmenem” ma być trwałym elementem architektury naszego Miasta. Trwają 

negocjacje dotyczące wykonania tego obiektu. Złożona został bardzo ciekawa propozycja 

artysty z Białegostoku. Przedstawił on swoją ofertę, lecz koszt wykonania jest wyższy niż 

zaplanowano w budżecie Miasta. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                –   23 radnych,   

 przeciw       –    0  radnych, 

 wstrzymał się      –    0  radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta z przedstawionymi autopoprawkami 

 

Uchwała Nr XLIII/548 /2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

                                      w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 r. 

                                            -stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 33 do protokołu. 

Józef Wiesław Murawko – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 23  radnych,   

 przeciw       –  0  radnych, 

 wstrzymał się      –  0  radnych. 

 

Jednogłośnie została podjęta  

Uchwała Nr XLIII/549/2018 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2018-2038. 

                                           -stanowi załącznik nr 35 do protokołu 
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Ad pkt 18 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Czesław Renkiewicz - 

Prezydent Miasta Suwałk oraz wskazane osoby - Ewa Beata Sidorek- Zastępca 

Prezydenta Miasta Suwałk, Grzegorz Kochanowicz – Prezes Zarządu    

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Sp. z o.o. , Jerzy Gałązka - 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego 

w Suwałkach. 

 

Zbigniewowi Romanowi De- Mezer 

1. Grzegorz Kochanowicz odpowiedział, że powodem wprowadzenia nowej opłaty za 

odprowadzanie wód opadowych do wód, w naszym przypadku do rzeki, jest obowiązek 

nałożony ustawą prawo wodne. W przypadku odprowadzania wód opadowych do gruntu opłat 

nie ma. PWiK będzie zawierało nowe umowy i aneksy do dotychczasowych z dniem                      

1 kwietnia 2018 r. W ostatnim czasie PWiK wysłał ponad 1500 informacji wraz ankietą do 

podmiotów objętych obowiązkiem ustawowym ponoszenia nowej opłaty. Odpowiedzi                  

z podaniem deklarowanej powierzchni terenów utwardzonych, w tym dachów, wróciło około 

1000. Powierzchnia dachu jest traktowana jako powierzchnia zabudowy. Należy określić czy 

woda z rynien odprowadzana jest do sieci deszczowej czy też na tereny chłonne. W przypadku 

systemu mieszanego należy określić przybliżoną powierzchnię dachu z którego woda spływa 

do sieci deszczowej. Prezes poinformował, że zakładka z pytaniami i odpowiedziami                 

zostanie przygotowana i uruchomiona na stronie internetowej PWiK.   

2. Prezydent odpowiedział, że podmiot PKS Nova ma problemy finansowe i wszędzie gdzie 

jest to możliwe szuka środków finansowych, w tym oszczędności. W ostatnim czasie 

zrealizowano dużą inwestycję w postaci budowy dworca autobusowego w Białymstoku. Na 

ostatniej sesji Sejmiku Województwa ,spółka została dokapitalizowana. W poszukiwaniu 

oszczędności spółka zrezygnowała z najmu pomieszczeń w budynku dworca autobusowego 

w Suwałkach przenosząc działalność do swoich pomieszczeń w budynku obok. Wiosną 

ubiegłego roku spółka PKS Nova przedstawiła swoje plany dotyczące chęci sprzedaży swoich 

terenów w obrębie dworca. Na chwilę obecną działka należąca do spółki nie ma określonego 

przeznaczenia. Na tym terenie opracowywany jest plan zagospodarowania przestrzennego. 

Nie można go dokończyć ze względu na opieszałość i brak konkretów ze strony PKP 

dotyczących koncepcji układu kolejowego w Suwałkach. Prezydent stwierdził, że                       

w najbliższym czasie Rada Miejska w Suwałkach powinna podjąć odpowiednie stanowisko 

ponaglające PKP w przedstawieniu konkretnej i ostatecznej koncepcji, skierowane do 

wiadomości do decydentów, którzy są władni ruszyć ta sprawę z miejsca. W celu rozwiązania 

problemów dworca PKS, niezwłocznie zostanie skierowana do PKS Nova propozycja 

nieodpłatnego przyjmowania na swoim terenie pozostałych przewoźników świadczących 

przewozy pasażerskie, a w zamian Miasto udostępni dotychczasowe pomieszczenia                      

w budynku dworca autobusowego. Takie rozwiązanie przyczyni się również do likwidacji 

problemu niebezpieczeństw jakie mają miejsce podczas postoju autobusów rejsowych               

w zatoce komunikacji miejskiej vis a vis dworca autobusowego. 
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Annie Ruszewskiej 

Prezydent odpowiedział, że podmiot PKS Nova ma problemy finansowe i wszędzie gdzie 

jest to możliwe szuka środków finansowych, w tym oszczędności. W ostatnim czasie 

zrealizowano dużą inwestycję w postaci budowy dworca autobusowego w Białymstoku. Na 

ostatniej sesji Sejmiku Województwa ,spółka została dokapitalizowana. W poszukiwaniu 

oszczędności spółka zrezygnowała z najmu pomieszczeń w budynku dworca autobusowego 

w Suwałkach przenosząc działalność do swoich pomieszczeń w budynku obok. Wiosną 

ubiegłego roku spółka PKS Nova przedstawiła swoje plany dotyczące chęci sprzedaży swoich 

terenów w obrębie dworca. Na chwilę obecną działka należąca do spółki nie ma określonego 

przeznaczenia. Na tym terenie opracowywany jest plan zagospodarowania przestrzennego. 

Nie można go dokończyć ze względu na opieszałość i brak konkretów ze strony PKP 

dotyczących koncepcji układu kolejowego w Suwałkach. Prezydent stwierdził, że                       

w najbliższym czasie Rada Miejska w Suwałkach powinna podjąć odpowiednie stanowisko 

ponaglające PKP w przedstawieniu konkretnej i ostatecznej koncepcji, skierowane do 

wiadomości do decydentów, którzy są władni ruszyć ta sprawę z miejsca. W celu rozwiązania 

problemów dworca PKS, niezwłocznie zostanie skierowana do PKS Nova propozycja 

nieodpłatnego przyjmowania na swoim terenie pozostałych przewoźników świadczących 

przewozy pasażerskie, a w zamian Miasto udostępni dotychczasowe pomieszczenia                      

w budynku dworca autobusowego. Takie rozwiązanie przyczyni się również do likwidacji 

problemu niebezpieczeństw jakie mają miejsce podczas postoju autobusów rejsowych               

w zatoce komunikacji miejskiej vis a vis dworca autobusowego. 

Zdzisławowi Koncewiczowi 

Prezydent odpowiedział, że dostrzega problem zwiększonej liczby pacjentów będących             

w stanie nietrzeźwości przyjmowanych na SOR. Zostanie skierowana prośba do dyrektora 

Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach o podanie informacji dotyczącej ilości przyjętych na 

SOR pacjentów w stanie nietrzeźwości, z wyszczególnieniem mieszkańców Suwałk i osób 

zamiejscowych. Po otrzymaniu informacji i zbadaniu skali zjawiska, zostanie złożona 

propozycja zawarcia porozumienia Miasta z gminami ościennymi, dotyczącego partycypacji 

w kosztach utrzymania Ośrodka Profilaktyki i Wsparcia dla Osób Nietrzeźwych                            

w Suwałkach.  

Andrzejowi Łuczajowi 

Ewa Beata Sidorek odpowiedziała, że w grudniu 2017 r. w SODN odbyły się kontrole 

doraźne, które oceniły ostatnie dwa lata funkcjonowania ośrodka. Zarzuty Kuratora dotyczyły 

drobnych uchybień wynikających często z niefrasobliwości pracowników i dyrekcji                    

w podejściu do niektórych dokumentów. Finałem było cofnięcie akredytacji dla ośrodka.         

W ostatnich dniach odbyło się spotkanie Prezydenta z kadrą ośrodka w wyniku którego 

podjęto decyzję o stworzeniu planu naprawczego, jego przeprowadzeniu przez okres jednego 

roku i poprzez ponowną ocenę Podlaskiego Kuratora Oświaty, ubieganie się o udzielenie 

akredytacji. Obecnie w ośrodku realizowany jest jeden kurs kwalifikacyjny, który zostanie 

dokończony, a wydane świadectwa będą miały moc prawną. W przekonaniu Pani Prezydent 

jednostka prowadziła i prowadzi szkolenia na wysokim poziomie, a niskie oceny jednostkowe 

są jedynie odbiorem subiektywnym uczestników. Pani dyrektor SODN zrezygnowała                   

z pełnionej funkcji. Jeśli członkowie Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej                  

w Suwałkach wyrażają taką wolę, to nie ma przeszkód aby temat SODN był tematem analiz         
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i dyskusji na posiedzeniach Komisji. Niewątpliwie, wnioski i propozycje Komisji mogą            

w pozytywny sposób przyczynić się do naprawy ośrodka. 

Wojciechowi Malesińskiemu 

1. Prezydent poinformował, że oświetlenie Pomnika Żołnierzy Września 1939 r. przy ulicy 

Wojska Polskiego w Suwakach zostanie poddane regulacji i ustawione w taki sposób aby 

maksymalnie zmniejszyć uciążliwość dla pobliskich mieszkańców.  

2.  Jerzy Gałązka odpowiedział, że uciążliwość ptaków dotyczy głównie dwóch gatunków: 

gawronów i kawek oraz w części gołębi. Miasto jest środowiskiem naturalnym dla tych 

ptaków, a gnieżdżą się tam gdzie mają w pobliżu pożywienie. Ich karmnikami są 

niezabezpieczone wiaty śmietnikowe oraz ludzie, którzy je dokarmiają poza okresem 

zimowym. Jako przykład niewłaściwego postepowania można przytoczyć sytuacje z ulicy 

Emilii Plater, gdzie nie sprzedane w pobliskich sklepach pieczywo było wynoszone pod 

śmietnik. Ptaki głownie zakładają gniazda w starodrzewie co stanowi źródło hałasu                         

i problemu z utrzymaniem czystości w bliskości tych miejsc. Aby zminimalizować problem 

należy nie dokarmiać w okresie letnim ptaków, zabezpieczyć wiaty śmietnikowe oraz 

dokonywać korekt koron w starodrzewiu, która do 30% nie wymaga uzyskania zezwolenia. 

Zdzisławowi Przełomcowi 

Prezydent odpowiedział, że pierwotny plan zakładał wybudowanie ulicy Krzywólka do 

końca bieżącego roku. Niestety protest jednego z mieszkańców spowodował przerwanie prac. 

Pozostali mieszkańcy są zdeterminowani i złożyli pismo do Wojewody Podlaskiego aby nie 

brał pod uwagę stanowiska protestującego sąsiada. Jedynym wyjściem zakończenia tego 

sporu jest przeprowadzenie inwentaryzacji środowiskowej na nieruchomości skarżącego co 

określi stan faktyczny i oceni zasadność protestu tegoż mieszkańca. Inwentaryzacja potrwa 

około roku i na czas jej trwania stale zblokuje możliwość prowadzenia prac przy budowie 

drogi. Obecnie trwają procedury zmiany projektu w celu wykonania odcinka drogi do granic 

nieruchomości skarżącego. Niestety, w wyniku rozpoczęcia prac przygotowawczych została 

rozebrana część ogrodzeń przy budowanej drodze. Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 

właścicieli nieruchomości, którym rozebrano ogrodzenia, a przy których nie będą prowadzone 

dalsze prace budowlane, podjęto decyzję o wypłacie  w oparciu o przyszłe zezwolenie na 

realizację inwestycji drogowej ZRID, odszkodowań.  Prezydent nadmienił, że skarżący 

domaga się od Miasta blisko 20 mln. złotych odszkodowania. Samorząd bierze pod uwagę 

wystąpienie do sądu z powództwem cywilnym o zwrot kosztów jakie Miasto poniosło                 

w związku z wieloletnimi, bezpodstawnymi działaniami skarżącego, który skarży różnego 

rodzaju inwestycje od blisko 20 lat.  

 

Ad pkt 19 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wojciech Pająk poprosił zebranych o zagłosowanie w konkursie Podlaska Marka Roku na 

zespół Suwalszczyzna. Zespół ten od wielu lat jest wizytówką Suwałk nie tylko w Polsce ale 

również za granicą. 

Czesław Renkiewicz złożył wszystkim życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 

Zaprosił do udziału w uroczystościach z okazji 74 rocznicy stracenia 16 mieszkańców 

Suwalszczyzny, które odbędą się dnia 04 kwietnia 2018 r.  
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Poinformował, że dnia 06 kwietnia o godz. 14:00 odbędzie się uroczystość wmurowania 

kamienia węgielnego pod budowę hali sportowo-widowiskowej przy ul Zarzecze, na którą 

wszystkich obecnych serdecznie zaprosił 

 

Ad. pkt 20  

Zamknięcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec przyłączył się do życzeń świątecznych złożonych przez Prezydenta 

Miasta. Poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień 05 kwietnia 2018 r. o godz. 

15:30 w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

Przewodniczący zamknął XLIII sesję Rady Miejskiej. Podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.                            

        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

                                                                                                     Zdzisław Przełomiec 

 

 

Protokół sporządziła:                                                                  

Danuta Teresa Skucz 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


